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Protokół Nr  1/09 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  9 lutego  2009 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2008 roku. 
3. Plan pracy Komisji na 2009 rok. 
4. Propozycje do planu pracy Rady na 2009 r. 
5. Wybór członków Komisji Budżetu i Finansów do komisji konkursowej. 
6. Rozpatrzenie  i zaopiniowanie projektów uchwał na XXXVI Sesję Rady Miejskiej: 

a) w sprawie zasad udzielania przez Radę Miejską dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – 
druk F, 
Przedstawia: Sekretarz Miasta, Urszula Krupińska 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard 
na lata 2003-2010 – druk D, 
Przedstawia: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  

c)  w sprawie podjęcia przez Miasto Białogard współdziałania z Powiatem Białogardzkim 
w celu realizacji partnerskiego projektu dofinansowania w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013 – 
druk C. 
Przedstawia: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  

 d) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk E, 
Przedstawia: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

7. Sprawy różne 
 - pismo Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych w sprawie wykonania i 

projektu budżetu na 2009 rok. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
 

Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 1510 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji – Sławomir 
Domański. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i przedstawiony porządek 
Komisji, głosując: za-4 (jednogłośnie).   
 
 
Ad 2 
 Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji w 2008 roku, stanowiące załącznik 
do protokołu. 
 
Ad 3 
 Komisja przyjęła plan pracy Komisji na 2009 rok, stanowiący załącznik do protokołu, 
głosując: za-4 (jednogłośnie). 
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Ad 4 
 Komisja nie zgłosiła propozycji do planu pracy Rady na 2009 r. 
 
 
Ad 5 
Wybór członków Komisji Budżetu i Finansów do komisji konkursowej. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
St.Hatłas  - zgłosił kandydaturę radnego T.Szweda, który nie wyraził zgody. 
Sł.Domański – zgłosił kandydaturę radnego Stefana Purola, który wyraził zgodę. 
St.Hatłas  - zgłosił kandydaturę radnego Sł.Domańskiego, który nie wyraził zgody. 
 
 Wobec zamknięcia listy kandydatów, przegłosowano kandydaturę radnego Stefana 
Purola: za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1, który uzyska większość głosów. Pismo w tej 
sprawie przekazano do Burmistrza Miasta. 
 
Ad 6 
Rozpatrzenie  i zaopiniowanie projektów uchwał na XXXVI Sesję Rady Miejskiej: 

a) w sprawie zasad udzielania przez Radę Miejską dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – 
druk F, 
Przedstawiła: Sekretarz Miasta, Urszula Krupińska 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał w jakiej wielkości Miasto może partycypować w remoncie kamienicy? 
Sekretarz Miasta – odpowiedziała, że w 100%. 
T.Szwed – stwierdził, że w takim razie potrzebne są  środki na ten cel w budżecie Miasta. 
Sekretarz Miasta – poinformowała, że Burmistrz występuje do Rady z projektem. Można 

ubiegać się o dofinansowanie na zabytek ogólnie dostępny. Każdą dotację odrębnie 
rozpatruje Rada.  

St.Hatłas – poinformował, że  jest 20 zabytków, na które potrzebne są środki w kwocie około 
5 mln zł. Wiceprzewodniczący Rady opowiedział się za dofinansowaniem zabytków 
sakralnych, proponując  ograniczenie dotacji  do 20%. 

Sekretarz Miasta – poinformowała o zabytkach, których dotyczy projekt uchwały. Sekretarz 
stwierdziła, że nie należy ograniczać, bo o wysokości będziemy decydowali indywidualnie. 

St.Purol – powiedział, że w budżecie Miasta  jest 15 tys. zł na ten cel. Z projektu uchwały 
wynika, że każdy może złożyć stosowny wniosek. Radny pytał w jaki sposób zostanie to 
rozwiązane, gdy będzie złożonych więcej wniosków? 

Sekretarz Miasta – wyjaśniła, że Burmistrz określi w uchwale budżetowej ile proponuje na te 
cele, radni mają możliwość przesunięcia kwot mając wiedzę o ilości zabytków. Przy dużych 
robotach budowlanych powinny być etapy, a rozliczenie musi być na koniec roku.  

St.Purol – pytał czy koszty kosztorysu są kosztami wnioskodawcy? 
Sekretarz Miasta – odpowiedziała, że wnioskodawca musi sam wiedzieć co chce zrobić i 

ponosi koszt na ten cel. 
St.Purol – stwierdził, że nie zgadza się, iż na ten cel nie można uzyskać środków. Należy 

uwzględnić sprawę zwrotu kosztów za kosztorys. 
Sekretarz Miasta – powiedziała, że do 30 czerwca br. jest czas na  złożenie wniosku. 
St.Hatłas – poinformował, że posiada informację od arch. Andrzeja Fijałkowskiego z 

Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków - Delegatura w Koszalinie odnoście zabytków w 
Białogardzie. 
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W.Czurko – pytał co w przypadku nagrobków, które są przeznaczone do renowacji? 
Sekretarz Miasta – odpowiedziała, że poszczególne nagrobki nie są objęte dotacją w ramach 

projektu uchwały.  
 
 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały (F), 
który przegłosowano: za-5 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 

 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard 
na lata 2003-2010 – druk D, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał czy zmiana planu spowodowana jest wniesieniem kilku ulic na sesji 

budżetowej? Czy to prawda, że środki finansowe na remont kościoła NNMP nie zostały 
przyznane? 

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że składamy wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego 
ramach którego 60%  stanowią koszty kwalifikowane, a pozostałe tylko 10%. Wniosek jest 
składany wspólnie z Powiatem, aby był mocniejszy, m.in. o ulice Kiepury, Nowowiejskiego. 
Na każdą drogę można otrzymać 1,5 mln zł, a występując wspólnie z powiatem 8 mln zł. 
Drugi projekt dot. przebudowy ul. Mickiewicza. Kolejną ważną ulicą jest ul. Drzymały, 
która ma odciążyć ruch w kierunku ul. Połczyńskiej i ul. Kołobrzeskiej. Następna inwestycja 
to przebudowa ul. Królowej Jadwigi, która stała się ulicą przemysłową i mieszkalną. 
Pojawił się konkurs na bazę noclegową, chcemy złożyć wniosek, aby pozyskać środki na 
obiekty przy ul. Moniuszki. W ramach Dorzecza Parsęty złożyliśmy projekt na rewitalizację 
zabytków przy ul. NNMP. Wiemy, że ten wniosek nie uzyskał aprobaty. Jeśli chodzi o drogi 
wiadomo, że to będzie pierwsze i ostatnie otwarcie.  

T.Szwed – stwierdził, że z zestawienia zadań inwestycyjnych wypadły ulice: Tatrzańska i 
Elbląska. Radny pytał czy mamy projekty na te ulice? 

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że to inwestycje jednoroczne i nie muszą być zapisane w WPI. 
Mamy projekty na te ulice. 

W.Czurko – zgłosił, aby nie remontować  ulic utwardzonych. 
 
 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały (D), 
który przegłosowano: za-4 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 

 
 

c)  w sprawie podjęcia przez Miasto Białogard współdziałania z Powiatem Białogardzkim 
w celu realizacji partnerskiego projektu dofinansowania w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013 – 
druk C. 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza, który zgłosił poprawki:   
1) jest „remont” a powinno być „przebudowa” 
2) jest „porozumienie” a powinno być „umowa”  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – poruszył sprawę kwestii ronda przy Górze Zamkowej i ul. Ciszewskiego. 
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Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że ul. Ciszewskiego to ulica na naszym gruncie. Przez lobbing 
radnych wojewódzkich należy określić terminy. Gminy nie dostaną środków na 
współfinansowanie drogi gminnej. 

 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały (C), 

który przegłosowano: za-5 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 
 
 d) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk E, 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 
 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały (E), 
który przegłosowano: za-5 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 

 
Ad 7 
W sprawach różnych Przewodniczący komisji poinformował radnych o piśmie Stowarzyszenia 

Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych w sprawie wykonania i projektu budżetu na 2009 rok, 
stanowiącym załącznik do protokołu. 

St.Hatłas – poruszył problem sprzątania odchodów po psach w mieście. 
T.Szwed – prosił, aby Burmistrz Miasta wystąpił z prośbą do Starostwa Białogardzkiego, aby 

w centrum Miasta ustawić dodatkowo 2 kosze. 
 

Ad 8 

 Po wyczerpaniu tematyki o godz. 16.55 
 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

Przewodniczący  Komisji 
  

                           Sławomir  Domański 
 
 
 


